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Betreft: vergadering van Commissie Samenleving 
Datum: woensdag 8 september 2010 
Tijd: 20.00 uur 
Locatie: Commissiekamer, Provinciehuis, Visarenddreef 1 in Lelystad 

Aanwezig: 

Heer A. Stuivenberg (voorzitter), dames A. Jonker-Waterlander (WD), A. van Stenus-van Basten (WD) en 
Y. Weijand (WD), heer J.N.J. Appelman (CDA), mevrouw M. Luyer (CDA), heer P.T.J. Pels (PvdA), dames 
T. Zeilstra-van der Meulen (PvdA), N. van Herwaarde (SP) en C.P.M, de Waal (SP), heren F. Brouwer 
(ChristenUnie), L. Ferdinand (ChristenUnie),R. de Wit (SGP) en J. Jokhan (commissiegriffier) 

Ook aanwezig: 
Leden van Gedeputeerde Staten: gedeputeerde A.L. Greiner 

Afwezig: 
Heren C.J.M. Goossens (PvdA), H. van Ravenzwaaij (SP), F.N.E.M. van Schoot (GroenLinks) en mevrouw 
M.C. Bax (PvdD) 
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1. Opening. 
De voorzitter opent de vergadering. Namens de commissie feliciteert de voorzitter gedeputeerde Greiner 
die jarig is. 

2.Vaststellen agenda 
De voorzitter vraagt of de commissie ermee in kan stemmen dat agendapunt 10 b2 behandeld zal worden 
na agendapunt 8. De commissie gaat akkoord. 

3. Mededelingen 
Er zijn geen mededelingen. 

4. Verslag van de vergadering van 29 april 2010 
Er is een schriftelijke tekstwijziging binnengekomen van de fractie van de WD. Het betreft bladzijde 3: 6 
regels van onderen. Daar staat: De gedeputeerde noemt een aantal zaken die uit de 'STROP' zijn 
gefinancierd. Deze verslaglegging is te summier; en de term 'een aantal zaken', volstaat niet. De WD 
fractie wil genotuleerd hebben welke zaken gedeputeerde benoemd heeft. Met in achtname van deze 
wijziging wordt het verslag vastgesteld. 

5. Verslag van de vergadering van 19 mei 2010 
Er zijn geen schriftelijke tekstwijzigingen binnengekomen. Het verslag wordt conform vastgesteld. 

6. Verslag van de vergadering van 1 jul i 2010 
Er zijn geen schriftelijke tekstwijzigingen binnengekomen. Het verslag wordt conform vastgesteld. 

a.Lijst van toezeggingen 
nummer 1: terugkoppeling voortgang participaties kwetsbare ik jongeren eind 2010. Blijft staan. 

b. Lijst van moties 
K. 693752 kwaliteit jeugdzorg. Op verzoek van de commissie nog niet als afgedaan beschouwen. 
V. 850297 project leef met stij l. Uitvoering in 2010. 
1002157 jongeren huisvesting/uitstroom jeugdzorg 
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1002165 lectoraat jeugdzorg. 
Gedeputeerde Greiner meldt dat de motie met betrekking tot 'Leef met st i j l ' , momenteel wordt 
uitgevoerd. De commissie kan aan het eind van het jaar een rapportage verwachten. Wat betreft de motie 
over jongerenhuisvesting, is aan de jeugdzorginstelUngen casuïstiek gevraagd. Dit om een inventarisatie te 
krijgen van de behoefte. Wat betreft het lectoraat Is door de programmamanager Jeugdzorg, aan de 
indiener van de motie, informatie verschaft over hoe een dergelijke motie zou kunnen worden uitgevoerd 
en welke stappen daarbij horen. 

7. Lijst ingekomen stukken d.d. 8 september 2010 
De lijst wordt ter kennisname aangenomen. 

8. Lijst ter kennisneming stukken d.d. 8 september 2010 
De lijst wordt ter kennisneming aangenomen. 

Presentatie Speciaal Onderwijs 
Mevrouw Anne Nachtegaal houdt een presentatie over Speciaal Onderwijs 
De WD vraagt hoe de ongeveer 7500 kinderen die een vorm van onderwijs met zorg krijgen zich verhouden 
tot het totaal aantal leerplichtige kinderen. 
Mevrouw Nachtegaal antwoordt dat ongeveer 10 % van alle leerplichtige kinderen een vorm van onderwijs 
met zorg volgt. 
De PvdA verbaast zich erover dat het niet mogelijk blijkt te zijn er achter te komen hoeveel kinderen geen 
onderwijs volgen. Zij vraagt hoe er geprobeerd is om deze cijfers boven tafel te krijgen. Er is Immers een 
leerplichtwet. 
Mevrouw Nachtegaal antwoordt dat de verschillende gemeenten hun leerlingenbestand en het verzuim van 
leerlingen op verschillende wijze registreren. Daardoor kunnen geen precieze cijfers gegeven worden. 
De WD zegt dat men in Almere heel ver is in het monitoren van schoolverlaters zonder startkwalificatie. 
Mevrouw Nachtegaal antwoordt dat door de verschillen in registratie de onderzoekers geen eenduidig 
onderzoeksantwoord kunnen geven. 
De SGP vraagt wat de gemeenten doen met hun kennis over thuisblijvers. 
Mevrouw Nachtegaal antwoordt dat de provincie geen handhavingstaak heeft in het speciaal onderwijs, het 
basisonderwijs en het voortgezet onderwijs. De gemeenten leveren op vrijwillige basis de gegevens voor 
dit onderzoek. 
Gedeputeerde Greiner zegt dat het bij thuiszitters vaak om chronisch zieke kinderen gaat of kinderen die 
uit godsdienstoverwegingen thuis gehouden worden. Ouders moeten toestemming hebben en er moet een 
voorziening voor thuisonderwijs getroffen zijn. De Wereldschool in Lelystad verzorgt lespakketten voor 
kinderen in het buitenland maar ook voor een aantal kinderen in Nederland. Het zou voor de commissie 
Interessant kunnen zijn om de Wereldschool eens aan het woord te laten. 
De PvdA vraagt wat de relatie met deze presentatie over Speciaal Onderwijs is. De thuiszitters waar nu 
over gesproken wordt, zitten niet op het regulier onderwijs. Zij zouden In het Speciaal onderwijs een plek 
moeten hebben. 
Gedeputeerde Greiner zegt dat het wel zorgleerlingen zijn omdat ze niet naar school gaan. De PvdA heeft 
gelijk dat ze niet op het Speciaal onderwijs thuishoren. 
De ChristenUnie vraagt wat het achterliggend motief is om ook LBO leerlingen te betrekken bij de monitor. 
Mevrouw Nachtegaal antwoordt dat dit onderwijs wordt aangeboden als onderwijs met iets extra's. Het 
valt officieel onder de term onderwijszorg. 
De ChristenUnie zegt dat lbo onder BBL valt. Het zijn kleine groepen die extra hulp krijgen. Op die manier 
zou je ook de leerlingen die op de basisschool remedial teaching krijgen mee kunnen rekenen. Zij denkt 
dat het zuiverder zou zijn om de lbo leerlingen er bulten te houden. 
Het CDA vraagt hoe het percentage zich verhoudt met landelijke gegevens. 
Mevrouw Nachtegaal antwoordt dat Flevoland niet veel afwijkt van het landelijk gemiddelde. Dat ligt ook 
rondde 10%. 
De PvdA vraagt hoe het komt dat maar 51 % van de leerlingen in Almere die onderwijs met zorg nodig 
hebben, binnen de gemeente geholpen kunnen worden. Is er nog steeds een uitstroom naar Lelystad van 
kinderen van ouders die zich niet kunnen vinden in het concept van de stichting gewoon anders. 
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Mevrouw Nachtegaal antwoordt dat dit percentage exclusief de kinderen is die door de stichting gewoon 
anders begeleid worden. Zij zegt dat er nog steeds een grote groep naar Lelystad gaat. Er zijn dit jaar 
echter een aantal Instellingen bijgekomen in Almere. Dat is nog niet in de monitor meegenomen. 
De PvdA vraagt of echt alle kinderen uit de clusters 1 en 2 bulten de provincie naar schoolgaan. Wie 
betaalt de kosten van het leerlingenvervoer? Mogen ouders de voorzieningen voor hun kinderen vrij kiezen? 
Mevrouw Nachtegaal zegt dat het bij de clusters 1 en 2 gaat om blinde en slechtziende kinderen die 
nagenoeg allemaal buiten de provincie naar school gaan. Scholen vinden het moeilijk om voor hen, binnen 
het reguliere onderwijs, voorzieningen te treffen. De kosten van het vervoer zijn voor rekening van de 
gemeenten. Ouders zijn vrij in de keuze van een onderwijsvoorziening voor hun kinderen. 
De voorzitter dankt mevrouw Nachtegaal voor de presentatie. De commissieleden zullen de monitor via de 
postbakjes ontvangen. 

9. Door fracties ingebrachte onderwerpen 
a. Visie CDA Flevoland op Jeugdzorg 
De voorzitter zegt dat dit onderwerp voor de derde maal op de agenda staat. Eerst was er de presentatie, 
daarna de toelichting en nu wordt de fracties gevraagd te reageren op de aanbevelingen van het CDA. 
Het CDA denkt dat het goed is om aan de hand van de aanbevelingen te horen wat de andere fracties ervan 
vinden en er eventueel afspraken over te maken. 
De PvdA stelt voor deze gedachtewisseling uit te stellen tot de volgende commissievergadering zodat de 
nieuwe gedeputeerde er meteen getuige van kan zijn hoe de commissie, met het oog op de toekomst, 
tegen Jeugdzorg aankijkt. 
De voorzitter zegt dat de vertrokken gedeputeerde zijn visie op dit stuk aan mevrouw Luyer heeft gegeven. 
Hij voelt wel voor de suggestie van de PvdA en vraagt wat de commissie ervan vindt. 
De WD vindt het zinvol om van gedachten te wisselen in het bijzijn van de nieuwe gedeputeerde. 
De SP fractie sluit zich daarbij aan. 
De SGP heeft geen bezwaar tegen dit voorstel. 
De ChristenUnie sluit zich daarbij aan. 
De voorzitter: "Dan Is het een besluit van de vergadering om dit agendapunt bij de eerstkomende 
vergadering van onze commissie opnieuw op de agenda op te voeren." 
Het CDA zegt dat het Inderdaad misschien beter is om deze discussie uit te stellen. Zij doet een beroep op 
de commissie om zich nogmaals goed te verdiepen in de aanbevelingen. Zij betreffen immers de relatie 
tussen de provincie en de gemeenten op het gebied van de jeugdzorg. Het gaat om geld, kwaliteit van de 
jeugdzorg, het verschil in ontwikkeling bij de gemeenten en de Stimuleringsregeling. Zij wil met de 
commissie afspreken om op deze punten de diepte in te gaan. Zij zal daartoe een agendavoorstel doen. 
De voorzitter: "Uw oproep wordt door alle fracties ter harte genomen. De volgende vergadering is het 
geagendeerd en zal er niemand aanwezig zijn die zich niet verdiept heeft in dit stuk van het CDA en In de 
toekomst van onze jeugdzorg. Ik wil graag een koppeling leggen tussen mevrouw Luyer en de griffie voor 
wat betreft de oplegnotitie. Mogen wij dit zo afspreken? Dank u wel." 

10. Portefeuillehouder A.L. Greiner 
a. Mededelingen 
1. Jeugdzorg 
Gedeputeerde Greiner zegt dat op dinsdag 7 september de officiële start van hogeschool Windesheim 
Flevoland heeft plaatsgevonden. Met vlammende toespraken, mooie films, getuigenissen van studenten van 
het lEE. Men zoekt een relatie met het bedrijfsleven/ ondernemerschap. 
De WD zegt dat het een groots gebeuren was. Een dag eerder was echter de opening van het studiejaar 
van de CAH. Klein, ingetogen maar met dezelfde kenmerken als pionierszin, enthousiasme en tinteling. 
Deze week waren er historische momenten op het gebied van hoger onderwijs in Flevoland. 

b. Bespreekstukken 
1. Uitkomsten voorzieningenonderzoek 
De voorzitter zegt dat de commissie dit moet zien als een discussiestuk. 
De PvdA geeft complimenten voor het feit dat de in het Hoofdlijnenakkoord gestelde doelstelling is 
gehaald. Toch blijft Flevoland nog 19 % achter bij de rest van Nederland. 
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Gelet op de komende bezuinigingen wil de PvdA het nu behaalde resultaat veiligstellen. Zij vraagt of dat 
haalbaar is en wat de provincie daarvoor moet doen. 
Het CDA geeft een compliment aan het college voor het behalen van de doelstellingen. Het is goed om te 
zien dat de achterstand wordt ingehaald. Ook zij vraagt zich af wat de stagnerende economie voor 
gevolgen zal hebben voor de ontwikkeling van het voorzieningenniveau. Wat de hoofdsectoren betreft zegt 
zij het volgende. Op onderwijs is een forse investering gedaan. Over cultuur en sport zijn mooie nota's 
vastgesteld. Zij vraagt zich af of deze herijkt moeten worden. Zij vindt het begrip: culturele Schaalsprong, 
een vondst. De vraag is wel hoe dit Ingevuld zal moeten worden. Op het gebied van de zorg moet bepaald 
worden wat de mogelijkheden voor de provincie zijn. Zij vraagt de gedeputeerde een toelichting te geven 
op de in de stellingen genoemde 'zorginnovatie'. 
De SGP zegt dat zorg eenieder na aan het hart ligt. Ook zij vraagt zich af of er geen herijking moet 
plaatsvinden. Zij roept het college op om de pogingen om de Olympische Spelen naar Nederland en 
Flevoland te halen nog eens goed tegen het licht te houden. Zij denkt dat het alleen maar geld kost dat 
beter aan de zorg besteed zou kunnen worden. 
De WD reageert hierop met de opmerking dat gedeputeerde Bos indertijd heeft gezegd dat het er niet om 
gaat de Spelen binnen te halen maar om de grote gedachte erachter. 
De voorzitter noemt dit een terechte opmerking. 
De SGP antwoordt dat de gedeputeerde heeft gezegd dat Almere klaar is voor de Spelen. 
De SP is blij dat het voorzieningenniveau is Ingelopen naar 19 %. Zij complimenteert het college daarmee. 
De achterstand in de zorgsector en de banengroei baart haar wel zorgen. Zij vraagt zich af of de ambitie 
om de sportiefste provincie te worden niet ten koste gaat van de zorg. 
De WD spreekt ook haar complimenten uit. Ook zij maakt zich zorgen over de achterstand In 
zorgvoorzieningen. De bevolking in Almere en andere steden zal nog flink groeien en daardoor zullen de 
behoeftes veranderen. Zij vindt het opmerkelijk dat Flevoland meer welzijnsvoorzieningen heeft dan de 
rest van Nederland. Ze vraagt zich af wat dat betekent. 
De ChristenUnie is blij met de uitkomsten van het onderzoek. Zij vindt het een prestatie van formaat dat 
de achterstand in het voorzieningenniveau zo ver is teruggedrongen. In verband met de herschikking van 
het Provinciefonds is zij bezorgd over de middelen die in de toekomst beschikbaar zullen komen voor de 
zorg. De provincie moet kansen zien en kansen pakken en verdergaan op de Ingeslagen weg. 
De voorzitter: "Er is alom waardering voor het behaalde resultaat. Er is een kritische noot voor wat betreft 
het feit of het huidige niveau in de toekomst nog kan worden gehandhaafd in relatie tot de financiële 
situatie waarin wij ons begeven. De zorg is deze commissie een bijzondere zorg. Er zal gekeken moeten 
worden naar herijking. Het Olympisch vuur mag er niet toe leiden dat de provincie daar daadwerkelijk 
onder gaat lelden. Hoe zit het met de achterstanden? Zijn de welzijnsvoorzieningen zo riant als het 
rapport aangeeft?" 
Gedeputeerde Greiner begint ermee te zeggen dat Flevoland het beste ziekenhuis van Nederland heeft. 
Het andere ziekenhuis is aan de beterende hand. Wat het voorzieningenniveau betreft ziet de 
gedeputeerde twee elementen centraal staan. Ten eerste de herverdeling van het Provinciefonds. Aan het 
IPO is gevraagd om met een voorstel te komen voor de verdeling. Dat lukt niet. De regering moet nu een 
besluit hierover nemen. Dat is een relatief eenvoudig te nemen besluit. Als Flevoland een hogere uitkering 
uit het Provinciefonds krijgt geeft dat een opwaartse druk aan het voorzieningenniveau. Zeker voor de 
zorg. Het tweede element zijn de ontwikkelingen met betrekking tot de Schaalsprong. Als de Schaalsprong 
doorgaat zal de groei ook neerslaan in de zorgsector. Beide elementen hebben effect op de consolidatie. In 
het lAK is opgenomen dat de gemeenten samen met de provincie een banenplan moeten maken. De 
Inspanningen met betrekking tot de Olympische Spelen vormen een ambitie om hoog te scoren. Namelijk: 
met elkaar iets groots neerzetten; Flevoland. De gedeputeerde kan geen antwoord geven op de vraag of er 
scheefgroei is tussen de welzijnsinstellingen enerzijds en de zorginstellingen anderzijds. De gedeputeerde 
zegt toe dat de commissie hierover nog informatie zal ontvangen. 
De PvdA vraagt wat de rol van de provincie is om het voorzieningenniveau op peil te houden. Veel 
voorzieningen in gemeenten zijn immers gecofinancierd door de provincie. Wat doet de provincie als de 
gemeenten het voorzieningenniveau gaan Inperken. 
De ChristenUnie vraagt of in het onderzoek de hogeschool Windesheim is meegenomen. Ze vraagt de 
gedeputeerde of hij soms extra informatie heeft waardoor hij zo positief is als het gaat om de herschikking 
van het Provinciefonds. 
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Gedeputeerde Greiner zegt dat hij optimistisch is omdat de herschikking van het Provinciefonds het Rijk 
geen geld kost. De hogeschool Windesheim is nog niet in dit onderzoek meegenomen. Wat de rol van de 
provincie betreft, noemt gedeputeerde het verschil tussen wettelijke taken en vrije taken. Er is alleen een 
wettelijke taak als het gaat om de jeugdzorg en een aantal kleinere taken. De provincie zal haar uiterste 
best doen om het niveau dat in de jeugdzorg behaald is te behouden en zo mogelijk te verhogen. In alle 
andere situaties zullen er spanningen ontstaan met de gemeenten. De gemeenten hebben immers 
bezuinigingsopdrachten. Zij zullen trachten voorzieningen overeind te houden en de provinciale co 
financiering te vergroten. In de meeste gevallen zal dit niet lukken. Het zal veel moeite kosten om de 
voorzieningen die er zijn overeind te houden. Daarom zou de lijst moeten worden langs gelopen en 
gekeken moeten worden wat structurele regelingen zijn en wat Incidentele projecten zijn. De incidentele 
projecten zouden dan opnieuw bekeken moeten worden. 
De voorzitter zegt dat na dit algemene gedeelte de discussiestellingen 1 t /m 6 aan de commissie worden 
voorgelegd. 
De SGP doet de suggestie om een sessie te houden waarin dor hout gekapt wordt in het uitgavenpatroon 
van de provincie. Zij brengt de commissie in herinnering dat de Commissaris heeft gezegd dat Flevoland 
positief uit de verdeling van het Provinciefonds zal komen. 
De voorzitter zegt dat de provincie er, in de toekomstige financiële situatie, niet aan zal ontkomen om dor 
hout te kappen. 
Het CDA loopt de discussiestellingen langs. Wat de eerste stelling betreft steunt zij de oproep om het 
versterken van het voorzieningenniveau steeds overal te blijven agenderen. Wat de tweede stelling betreft 
denkt zij dat het enige inspanning zal vergen om met woordvoerders, op dit terrein, in de gemeenten in 
gesprek te blijven. Zij is het eens met de stelling. Zij stelt voor om nog eens over de invulling van deze 
discussiestellingen te brainstormen. De derde stelling vindt zij cryptisch. Zij kan zich niet voorstellen hoe 
de provincie hierin kan acteren. In de vierde stelling wordt gesproken over de culturele Schaalsprong. Zij 
vraagt hoe zij dit begrip moet interpreteren. Zij denkt dat de sportnota voorziet in de ambitie die in de 5e 
stelling wordt verwoord. Zij denkt dat in de sportnota een goed evenwicht is gevonden in de ambitie voor 
topsport, de Olympische ambitie en de breedtesport. De verwachtingen van de opbrengst van de, 
In de zesde stelling genoemde, hogeschool zijn torenhoog. Het binnenhalen van de hogeschool is een groot 
succes. 
De SP zegt met betrekking tot de eerste stelling dat geprobeerd moet worden niet hoger dan de nu 
behaalde 19 % uit te komen maar zelfs lager. Haar reactie op de tweede discussiestelling wil zij In de 
commissie Werk aan de orde stellen. De in de derde stelling genoemde zorg blijft voor de SP nummer 1. 
Ook de SP fractie vraagt zich af wat de in stelling vier genoemde culturele Schaalsprong Inhoudt. De In 
stelling vijf genoemde ambitie om de sportiefste provincie te zijn, vindt zij mooi. En de realisatie van 
hogeschool Flevoland vindt zij geweldig. 
De voorzitter: "U geeft aan dat punt 2 wellicht in de commissie Werk aan de orde komt. Hebt u voor wat 
betreft de commissie Samenleving hier ook nog een visie op?" 
De SP: nee, eigenlijk niet. 
De WD vindt dat de provincie de komende ti jd een actieve houding moet blijven aannemen om de 
achterstand verder te verkleinen. Innovatie in de zorg vindt zij altijd belangrijk. Er moet een passende 
oplossing gezocht worden voor de grote leeftijdsgroep die langzaam de kwetsbare leeftijd bereikt. Ook de 
verandering in de AWBZ vraagt om alternatieven. Zij vindt een spreiding van toekomstige voorzieningen in 
Flevoland wenselijk. De provincie kan daarin een stimulerende rol spelen. Het aantal dementerende 
mensen groeit. Voor de groep die boven mbo niveau zit, bestaan geen goede voorzieningen. Zij denkt dat 
daar een kans ligt voor Flevoland. Zij weet niet wat er precies bedoeld wordt met culturele Schaalsprong. 
Cultuur is van allen en moet groeien. Cultuur maak je met elkaar. Zij vindt het vanzelfsprekend dat 
Flevoland zich als sportiefste provincie wil profileren. Zij denkt dat het voor het succes van de hogeschool 
van belang is dat het opleidingsaanbod wordt uitgebreid in combinatie met stageplaatsen en hulsvesting. 
Zij denkt dat Windeshelm een goede weg inslaat door met werkgevers te kijken hoe de opleiding verbeterd 
kan worden zodat er een betere doorstroom is naar werk. 
De SGP denkt dat de provincie aan de drie T's moet voldoen om op alle zes punten succesvol te zijn. 
Namelijk: talent hebben, timing hebben en tijgeren. Zij is het niet met alle zes punten eens. Zij vraagt 
zich af hoe de culturele Schaalsprong ingevuld moet worden. Zij is voor cultuur maar binnen bepaalde 
kaders. Zij is niet tegen breedtesport. Over het algemeen kan zij de stellingen met betrekking tot de 
voorzieningen steunen, zij het met enkele kanttekeningen. 
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De ChristenUnie zegt dat over stelling 1 alles eigenlijk al gezegd is. Wat betreft stelling 2 kan verwezen 
worden naar de stadsvisie van Almere en het IFA waarin de realisatie van de voorzieningen genoemd 
worden die van provinciale betekenis zijn. Als het gaat over zorginnovatie zegt zij dat de doelstelling van 
Almere Health City echt een innovatief karakter heeft. Het heeft een hoog ambitieniveau en een 
bovenregionaal, internationaal karakter. Waar het gaat om de culturele Schaalsprong wordt een link 
gelegd met de motie Linhard. Het ministerie, de gemeente Almere en provincie Flevoland noemen daarin 
hoge ambities. De Olympische ambities passen goed bij het feit dat Flevoland zich als de sportiefste 
provincie wil profileren. Zij vindt dat voor iedereen nu duidelijk moet zijn dat het er niet om gaat de 
Olympische Spelen naar Flevoland te halen. De hogeschool Flevoland blijft de grootste uitdaging. Als dat 
een succes wordt gaat er heel veel gebeuren in de provincie. 

De PvdA hoopt dat de provincie zelf in staat is om te kijken waar zij moet snoeien. De discussie die aan de 
hand van de stellingen nu gevoerd wordt, voert de commissie eigenlijk met zichzelf. De uitkomst dient 
straks als input voor een nieuw collegeakkoord. De collegedoelstelling is bereikt maar de PvdA fractie 
maakt zich zorgen over het in stand houden van de voorzieningen. Zij vindt dat de ambitie hoog moet 
blijven. Ook in verband met de werkgelegenheid. In verband met de bezuinigingen die het Rijk moet 
doorvoeren, maakt zij zich grote zorgen over de groei van de voorzieningen die onderdeel uitmaken van 
het investeringsprogramma Almere. De zorg lijkt in Nederland onbetaalbaar te worden. Uit het oogpunt 
van kostenbesparing is innovatie van belang. Bovendien levert Innovatie banen op. Het lijkt deze fractie 
goed als de provincie daar een actieve rol in speelt. De PvdA fractie kan zich niet goed voorstellen wat 
wordt bedoeld met de culturele Schaalsprong. De culturele sector is kwetsbaar omdat zij gefinancierd 
wordt uit publieke middelen. Zij vindt de gedachte sympathiek maar zet vraagtekens bij de haalbaarheid. 
De gedachte achter: de sportiefste provincie is, dat sport kan bijdragen aan preventie. Daardoor zou 
minder zorg nodig zijn. Zij wil deze ambitie daarom hoog houden. Zij ondersteunt van harte de stelling dat 
gewerkt moet worden aan het succes van hogeschool Flevoland. Zij heeft, wat dat betreft, hoge 
verwachtingen. 

De voorzitter: "Bij het ter discussie stellen van deze 6 stellingen, dat was een zeer terechte opmerking van 
de heer Pels, kun je, je afvragen: voor wie zijn deze stellingen? Die stellingen zijn voor onszelf. Voor ons 
als politieke partijen. Wat willen wij nu? Waar zien wij nu die stip aan de horizon? Dat is anders dan 6 
stellingen langslopen met ja, nee, geen mening. Wellicht is mij iets ontgaan. Maar horende de politieke 
partijen, zoals hier aanwezig, zijn er dan nu dingen waarvan u zegt: dat heeft de SP, SGP, of de PvdA nu 
wel gezegd maar daar zou ik ze wel eens op willen bevragen. Daar geef ik u graag de gelegenheid voor, 
alvorens ik de gedeputeerde aan het woord laat. Want het is een discussie van onszelf. Daar zullen wij 
Inhoud aan moeten geven. Wie bijt het spits af? Mevrouw Van Stenus." 
De WD zegt dat marktwerking in de zorg een probleem was bij de onderhandelingen voor een nieuw 
kabinet. Zij hoort nu een zeer lichte neiging naar marktwerking van de kant van de PvdA als deze zegt dat 
ze de zorg betaalbaar wil houden. 
De PvdA antwoordt dat ze gezegd heeft dat de kosten van de zorg de pan uit rijzen. Ondanks de 
marktwerking. De aanname dat door marktwerking de kosten worden beperkt, is nog niet bewezen. De 
PvdA zegt dat het voor de maatschappij duidelijk is dat het zo niet door kan gaan. Innovatie is daarom 
zeer belangrijk. De PvdA is zeker niet voor het uitbreiden van marktwerking. Zij heeft niet het idee dat 
daar een kostenbesparing van uitgaat. 
De WD antwoordt dat marktwerking niet alleen kostenbesparend is maar ook kansen biedt voor Innovatie. 
De PvdA beweert het tegendeel namelijk dat marktwerking kostenverhogend heeft gewerkt. De salarissen 
van bestuurders zijn, onder het mom van marktwerking, de pan uit gerezen. De middelen in de zorg 
moeten efficiënt worden besteed zodat ze daar terechtkomen waar ze terecht moeten komen. Dat is bij 
de patiënt. 
Het CDA vraagt wat de provincie voor ambitie heeft met betrekking tot de zorg. Wat kan de provincie doen 
op dit gebied? Daar zou zij ideeën over willen horen. Of moet de provincie terughoudend zijn? 
De WD zegt dat bij Almere Health City innovatieve projecten lopen. Men probeert er alle instanties die 
iets met zorg te maken hebben onder te brengen in een bepaald gebied. Dat geeft een aantrekkende 
werking op het vestigingsbeleid van bedrijven. Dat geeft weer meer werkgelegenheid. Daardoor ontstaat 
innovatie in de zorg. 
De SP is tegen marktwerking in de zorg. Almere Health City, vindt zij een goed voorbeeld van innovatie. 
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De WD zegt dat in Noord-Holland en Amsterdam initiatieven tot stand komen om de leemten in de zorg op 
te vullen. Zij hebben echter geen ruimte. Flevoland wel. De provincie zou een stimulerende rol kunnen 
spelen en partijen met nieuwe initiatieven wegwijs kunnen maken in Flevoland. 
De voorzitter: "In welke zin ziet u die rol voor de provincie dan weggelegd? Kunt u dat wat nader 
specificeren?" 
De WD zegt dat er in Noord-Holland aanjaagteams zijn. Het zou goed zijn als die er ook in Flevoland 
komen om daarmee voorzieningen snel voor elkaar te krijgen. 
De PvdA noemt als voorbeeld van innovatie in de zorg: interventieradiologie. Hierdoor kunnen patiënten in 
dagbehandeling worden behandeld. Dat levert een enorme kostenbesparing op. Verzekeraars en overheid 
zijn bepalend als het gaat om tarieven, kwaliteitscriteria en voorwaarden. Daar moet de provincie niet 
tussen gaan zitten. Als het echter gaat om arbeidsmarkt, opleiding en kwaliteit kan de provincie wel een 
rol spelen. Groei in de zorg levert veel banen op. 
De ChristenUnie sluit zich grotendeels aan bij de WD. Initiatieven als Almere Health City kunnen een 
uitstraling hebben naar bedrijven, werkgelegenheid en onderwijs. Zij denkt dat de vraag bij de 6 stellingen 
moet zijn: staan wij hier nog steeds achter? Zij heeft het idee dat de commissie nog wel achter deze 
stellingen staat. Er moet worden afgewacht of de uitvoering mogelijk zal zijn in verband met de 
geldstromen die zullen komen. 
Gedeputeerde Greiner zegt dat Almere Health City een voorbeeld is van zorginnovatie. Er kan worden 
ingespeeld op niches in de markt. Sectoren kunnen worden verbonden. (Gezondheid, sport, enz.) Het is 
echter ook een moeilijk project. Er moeten partijen met elkaar worden verbonden die niet gewend zijn 
samen te werken. Als het lukt, heeft het een aanzuigende werking. Wat de culturele Schaalsprong betreft, 
is er op het gebied van cultuur veel gedaan en is de provincie met veel bezig. De cultuurnota is duidelijk 
voor wat betreft het cultuurbeleid. Dat is echter geen Schaalsprong. Dat is het wel als geprobeerd wordt 
om Almere culturele hoofdstad van Europa te maken. 
De VVD zegt hierop dat de gemeente Almere daar de stekker uit getrokken heeft. 
Gedeputeerde Greiner antwoordt dat er voor een Schaalsprong een dergelijke grote ambitie moet zijn. Als 
voor de volgende periode een verhouding gedefinieerd moet worden tussen sport, zorg en cultuur, kan niet 
alles. Flevoland is een kleine provincie. Flevoland heeft veel profijt van de motie Linhard. De provincie 
heeft altijd anderen nodig voor het creëren van voorzieningen. Ze is bezig om landelijke voorzieningen 
naar Flevoland krijgen. De rol van de provincie is het genereren van spin-off. Opleidingsaanbod kan worden 
gestimuleerd. Windesheim zou bijvoorbeeld gestimuleerd kunnen worden om het accent te leggen op 
kunst. ICT is een voorwaarde waar de provincie al in ruime mate aan voldoet. 50 % van de huishoudens In 
Flevoland heeft toegang tot een glasvezelverbinding. 
De voorzitter: "Dank u wel." 

y j 

c. Vragenronde 
De ChristenUnie vraagt of er al iets meer bekend is over de situatie bij Eduvier. Is er al bestuurlijk overleg 
geweest? Zij maakt zich zorgen over de plaatsing van leerlingen en de voortgang van de ambulante zorg. 
Gedeputeerde Greiner antwoordt dat er eind van de maand bestuurlijk overleg zal plaatsvinden. 
Het CDA dankt het college voor de actualisatie wat betreft de voortgang van diverse onderwerpen met 
betrekking tot cultuur. Ze stelt het op prijs om regelmatig geïnformeerd te worden over cultuur. Er is een 
bijeenkomst belegd: Cultural Governance in het kader van professionalisering van de culturele 
Infrastructuur. Er is gesproken over de BackOffice functies van de verschillende cultuurinstellingen. Zij 
vraagt of er langs de lijn van professionalisering ook andere initiatieven geïnitieerd worden. 
De PvdA heeft dezelfde vraag als de ChristenUnie over het speciaal onderwijs. Zij wijst erop dat de 
commissie destijds vertrouwelijk is geïnformeerd door de gedeputeerde. De vertrouwelijkheid is echter 
niet opgeheven. De ontwikkelingen bij Eduvier heeft zij via de pers vernomen. Zij verzoekt het college om 
na het verstrekken van vertrouwelijke informatie ook op een bepaald moment te laten weten dat de 
vertrouwelijkheid formeel wordt opgeheven. 
De SP sluit zich hierbij aan. Ouders worden via brieven geïnformeerd. Zij kan er echter niet op reageren 
omdat de vertrouwelijkheid niet is opgeheven. 
De PvdA zegt dat in juli in een memo positieve berichten zijn verstrekt over de MC Groep. Er was een 
positief resultaat over 2009. Voor 2010 worden nog positievere resultaten verwacht. 
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Tegelijkertijd staat in de memo dat de lening van de provincie en de gemeente Lelystad aan de MC groep, 
waarschijnlijk niet zal worden afgelost. Zij vraagt zich af wat de achtergrond achter deze opmerking is. 
Daarover wil ze graag geïnformeerd worden. Dat kan echter ook op een ander tijdstip of op een andere 
manier. 
De WD zegt dat er staat dat eventueel een deel van de schuld kwijtgescholden wordt. Gaat het om een 
derde deel per keer of wordt direct het totale bedrag kwijtgescholden? 
Gedeputeerde Greiner heeft geen antwoord op de vraag over Cultural Governance. Hij zal gedeputeerde 
Van Diessen vragen, schriftelijk te antwoorden. De gedeputeerde zegt dat het opheffen van 
vertrouwelijkheid een lacune vormt in het systeem. Hij zal dit in GS bespreken en doorleiden naar de 
griffie. Het antwoord geven op de vraag over de lening aan de MC groep, speelt hij door aan gedeputeerde 
Witteman. 

11. Rondvraag 
Er wordt geen gebruik gemaakt van rondvraag. 

12. Sluiting 
De voorzitter dankt iedereen voor zijn/haar inbreng en sluit de vergadering. ( 21.40 uur) 

un 

y j 

Vastgesteld in de vergadering van 6 oktober 2010, 
De commissiegriffier, de voorzitter. 


